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Referat

215  Spørgsmål til Byrådet fra borgerne

Sagsfremstilling

Regler for spørgetid ved Byrådets møder i Frederikssund Kommune

Godkendt af Sammenlægningsudvalget den 2. november 2006 i henhold til forretningsordenens § 

1, stk. 6.

Det bemærkes, at punkt 11 er ændret ved behandling I Frederikssund Byråd den 26. Januar 

2011.

Umiddelbart før hvert ordinært offentligt byrådsmøde afholdes offentlig spørgetid i maximalt 

30 minutter.

1. 

Foreligger der ingen spørgsmål ved mødets begyndelse, eller udnyttes spørgetiden ikke 

fuldt ud, påbegyndes forhandlingerne om de på dagsordenen optagne sager. Så snart disse 

forhandlinger er påbegyndt, bortfalder spørgetiden.

2. 

Spørgsmål kan stilles af enhver borger i Frederikssund Kommune, og rettes til Byrådet. 

Spørgeren skal være til stede i byrådssalen. Borgmesteren afgør hvem der skal besvare 

forespørgslen.

3. 

Spørgeren kan selv stille spørgsmål til Byrådet eller anmode om at spørgsmål oplæses af 

Borgmesteren og derefter besvares.

4. 

De stillede spørgsmål må have relation til de kommunale forhold, og skal være af almen 

interesse for kommunens borgere.

5. 

Spørgsmål vedrørende punkter der er optaget på dagsordenen på det pågældende møde, 

besvares under sagens behandling.

6. 

Spørgsmålene skal være korte og må normalt kun tage 1 minut at stille og 2 minutter at 

besvare, idet der dog herudover kan gives tid til kort replik og duplik.

7. 
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Hvis spørgsmål formuleres skriftligt, skal de være Byrådet i hænde senest 8 dage før det 

byrådsmøde hvor de ønskes besvaret.

8. 

Spørgsmål der i første omgang rettelig bør stilles til den kommunale administralion, afvises. 

Spørgsmål der ikke umiddelbart kan besvares, kan besvares skriftligt eller henvises til 

besvarelse på næste møde.

9. 

Spørgsmålene registreres i kort form i protokollen.10. 

Spørgetiden suspenderes i de sidste 4 ordinære møder i hver byrådsperiode. Der er ikke 

spørgetid forud for møder, hvor forslag til kommunens årsbudget behandles.

11. 

Spørgetiden ledes af Borgmesteren, der også afgør eventuelle tvivlsspørgsmål vedrørende 

reglerne for spørgetid.

12. 

Beslutning

Susanne Ottosen efterspurgte et skriftligt svar på, at kommunen lovligt tilbageholder hendes 

penge.

Borgmester John Schmidt Andersen (V) bekræftede at have læst hendes henvendelse og 

tilkendegav, at kommunen overholder lovgivningen.

Pelle Andersen-Harild (Ø) tilkendegav, at han ønsker en uvildig instans til at gennemgå Susanne 

Ottosens sag.

Borgmester John Schmidt Andersen (V) replicerede, at Ankestyrelsen er klageinstans på området, 

og at Susanne Ottosen allerede har påklaget en række afgørelser til styrelsen.

Ole Søbæk (C) svarede, at ingen byrådsmedlemmer ønsker at bryde loven - og bakkede op om 

synspunktet, at Ankestyrelsen er klageinstans på området.

Pelle Andersen-Harild (Ø) sagde, at det er hans indtryk, at administrationen ikke efterlever 

Ankestyrelsens afgørelser.

Morten Skovgaard (V) bakkede op om, at Ankestyrelsen er øverste klageinstans - og pointerede, 

at Ankestyrelsens afgørelser ikke kan omgøres.

Susanne Ottosen bad om, at de tilbud på STU området, som kommunen laver aftale med, er 

lovlige.

Borgmester John Schmidt Andersen (V) bekræftede, at tilbuddene på området er lovlige.



Jan Lykke spurgte, om kommunens skoleledere forventes at efterleve såvel folkeskoleloven som 

den børn- og ungepolitik, som Byrådet har vedtaget.

Morten Skovgaard (V) svarede bekræftede, at det skal de naturligvis.

Jan Lykkegaard spurgte ind til betydningen af et konkret svar fra administrationen.

Morten Skovgaard (V) svarede, at svaret formentlig dækker over, at administrationen gerne vil 

have en uddybende dialog med Jan Lykkegaard.

Jan Lykkegaard uddybede, at det handler om en sag vedr. reduceret timetal fra Slangerup Skole.

Borgmester John Schmidt Andersen (V) tilkendegav, at Morten Skovgaard (V), der er formand for 

Uddannelsesudvalget og den ansvarlige direktør for området, gerne vil deltager i et møde med 

Jan Lykkegaard og kommunens skolechef.

Susanne Ottosen spurgte, hvordan hun kan få et møde med de ansvarlige embedsmænd fra 

administrationen.

Borgmester John Schmidt Andersen (V) svarede, at hun godt kan få et møde.

Kirsten Christoffersen opfordrede til, at man følger reglerne for spørgetid.

Borgmester John Schmidt Andersen (V) svarede, at han er enig.

216  Godkendelse af dagsorden

Beslutning

Godkendt.

Niels Martin Viuff (A) var fraværende. I stedet deltog Niels Brockenhuus (A).

Kenneth Jensen (A) var fraværende. I stedet deltog Mette Bjørn Tange (A).

Lars Thelander Bostrøm (O) var fraværende. I stedet deltog Gert Løfgren (O).

217  Hjemløsepolitik
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Sagsfremstilling

Byrådsmedlem Inge Messerschmidt (O) har i mail af 19. oktober 2018 anmodet om, at følgende 

optages på dagsorden for Byrådets møde den 31. oktober 2018:

Hjemløsepolitik

Dansk Folkeparti foreslår, at der sættes et arbejde i gang vedrørende hjemløse i Frederikssund 

Kommune.

Vi har politikker på mange områder, og Dansk Folkeparti ser gerne, at der udarbejdes en politik på 

dette område

Indstilling

Dansk Folkeparti indstiller til Byrådet, at:

Det undersøges, hvilke evt. tiltag der er på området i dag.1. 

Social- og Sundhedsudvalget igangsætter arbejdet med at udarbejde en hjemløsepolitik.2. 

Beslutning

Indstillingspunkt 1-2 tiltrådt.

218  I/S Vestforbrænding, samtykke til låneoptagelse

Lovgrundlag

Styrelseslovens § 60. Lånebekendtgørelsens § 2. I/S Vestforbrændings vedtægter.

Sagsfremstilling

I/S Vestforbrændings bestyrelse har på møde den 19. september 2018 godkendt låneramme på 

353,0 mio. kr. til finansiering af forventede investeringer i 2019 på 159,0 mio. kr. og i 2020 på 

194,0 mio. kr. Vestforbrænding har fremsendt anmodning til interessentselskabets 19 

ejerkommuner om samtykke til:

at I/S Vestforbrænding får godkendt låneramme på 353,0 mio. kr. til finansiering af forventede 

investeringer i 2019 på 159,0 mio. kr. og i 2020 på 194,0 mio. kr.

•

at lån optages med pro rata hæftelse i forhold til indbyggertallet det år, hvor forpligtelsen indgås, 

jf. vedtægternes § 6 stk. 2-3, som er vedlagt som bilag til sagen.

•
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Lånerammen skal anvendes til finansiering af strategiske- og driftsmæssige investeringer i de 19 

ejerkommuner. Hertil kan nævnes nye tilslutninger til varmenettet og forbedringer af 

produktionsbygninger. Yderligere investeringer kan ses i bilag til sagen.

Økonomi

Låneoptagelsen er omfattet af lånebekendtgørelsens § 2, stk. 1. Kommunen kan derfor godkende 

låneoptagelsen uden modregning i lånerammen.

Frederikssund Kommune hæfter på nuværende tidspunkt for lån på 86,991 mio. kr. til I/S 

Vestforbrænding.

Kommunens hæftelse af låneoptagelse på 353,0 mio. kr. udgør ca. 4,81 pct., svarende til 17,0 

mio. kr.

Indstilling

Centerchefen for Økonomi indstiller, at Økonomiudvalget over for Byrådet anbefaler, at:

Der meddeles samtykke til, at I/S Vestforbrænding optager lån på 353,0 mio. kr. til 

finansiering af forventede investeringer i 2019 på 159,0 mio. kr. og i 2020 på 194,0 mio. kr.

1. 

Lånet optages med pro rata hæftelse i forhold til indbyggertallet det år, hvor forpligtigelsen 

indgås, jævnfør vedtægternes § 6, stk. 2-3.

2. 

Historik

Økonomiudvalget, 24. oktober 2018, pkt. 281:

Indstillingspunkt 1-2 anbefales.

Fraværende:

John Schmidt Andersen (V)

Kenneth Jensen (A).

Beslutning

Indstillingspunkt 1-2 tiltrådt.

Vestforbrændings vedtægt uddrag §6 og §10•

Indstilling om godkendelse af låneramme 2019-2020•
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219  Fioma

Sagsfremstilling

Økonomiudvalget skal med denne sag tage stilling til om Fiomagrunden skal sælges.

Grundarealet på de syv matrikler, der til sammen udgør Fioma grunden, er på 4986 m². Der er 7 

bygninger fordelt ud over arealet.

Det offentlige parkeringsområde, der ligger syd for Fioma, er på ca. 2000 m² og indrettet med 46 

parkeringspladser. Antallet af offentlige parkeringspladser i området skal fastholdes.

Der er tidligere lavet analyse, beregninger og markedsdialog af Kuben Management i forbindelse 

med politisk ønske om at undersøge hvilke muligheder og udfordringer der er med 

Fiomagrunden/bygningerne.

Hvis Fioma sælges uden bindinger om at bibeholde nogen af de eksisterende bygninger og uden 

at der er foretaget miljøsanering og nedrivning af bygningerne inden et salg, har tidligere 

konklusioner peget på at:

a. Salgsprisen vil være højest, hvis arealet fremad må benyttes til både detailhandel og boliger.

b. Næstbedste salgspris opnås ved at tillade boligbyggeri på arealet.

Det anbefales at medtage det offentlige p-areal som en option i udbuddet, med krav om 

genetablering af pladserne indenfor totalprojektet, så det efterfølgende kan vurderes om det skal 

sælges med.

Bygningerne A, T, S og BA3 jr. bilag 1 er i meget dårlig stand. Det vil være op til byderne at 

afgøre, hvad de vil gøre med dem, herunder evt. at nedrive dem.

Det forventes, at et salg af Fioma kan gennemføres på 6 - 8 måneder efter beslutning. 

Udarbejdelse og vedtagelse af planmæssige rammer samt salgsmateriale forventes at tage 3 - 4 

måneder og selve udbudsprocessen inkl. politisk godkendelse af salg estimeres til 3-4 måneder. 

Der skal endvidere udarbejdes en ny lokalplan for området.

Supplerende sagsfremstilling til Økonomiudvalgets møde den 31. oktober 2018
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Økonomiudvalget besluttede på deres møde den 24. oktober 2018 at udsætte sagen, da der var 

et ønske om at få den yderligere belyst. I forlængelse heraf er der tilføjet yderligere 5 bilag til 

sagen.

Økonomi

Såfremt det besluttes at sælge Fioma, vil det bevillingsmæssigt blive behandlet i en sag i 

forbindelse med salget.

Indstilling

Centerchefen for Trafik og Ejendom indstiller til Økonomiudvalget, at:

1. Sælge Fioma til boliger og detailhandel uden forudgående miljøsanering og nedrivning af 

bygninger.

Historik

Økonomiudvalget 24. oktober 2018, pkt. 282:

Sagen udsat, da udvalget ønsker sagen yderligere belyst. Der indkaldes til ekstraordinært møde i 

Økonomiudvalget onsdag den 31. oktober kl. 18.

Fraværende:

John Schmidt Andersen (V)

Kenneth Jensen (A).

Økonomiudvalget, 31. oktober 2018, pkt. 299:

Socialdemokratiet stillede forslag om at sælge Fioma til boligere, dog ikke bygningerne F og H, 

der ønskes anvendt til kulturelle formål. Forslaget blev bragt til afstemning.

For forslaget stemte: Poul Erik Skov Christensen (A) og Tina Tving Stauning (A).

Imod forslaget stemte: Inge Messerschmidt (O), Ole Søbæk (C), Hans Andersen (V), John 

Schmidt Andersen (V) og Ole Frimann Hansen (F).

Maria Katarina Nielsen (B) undlod at stemme.



Forslaget faldt dermed.

Venstre, Konservative og Dansk Folkeparti stillede forslag om at sælge Fioma (inkl. 

parkeringsarealet som option i udbuddet med krav om genetablering af pladserne indenfor 

totalprojektet) til boliger og uden nedrivning af bygninger og med en miljøsanering, der påhviler 

byder. Forslaget blev bragt til afstemning.

For forslaget stemte: Inge Messerschmidt (O), Ole Søbæk (C), Hans Andersen (V) og John 

Schmidt Andersen (V).

Imod forslaget stemte: Ole Frimann Hansen (F), Tina Tving Stauning (A), Poul Erik Skov 

Christensen (A) og Maria Katarina Nielsen (B).

Forslaget faldt som følge af stemmelighed.

Fraværende: Kenneth Jensen (A).

Beslutning

Socialdemokratiet stillede forslag om at sælge Fioma til boliger, dog ikke bygningerne F og H, der 

ønskes anvendt til kulturelle formål. Forslaget blev bragt til afstemning.

For forslaget stemte: Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Kim Rockhill (A), Mette Bjørn 

Tange (A), Niels Brockenhuus (A), Poul Erik Skov Christensen (A), Susanne Bettina Jørgensen 

(A), Tina Tving Stauning (A), Pelle Andersen-Harild (Ø).

Imod forslaget stemte: Ole Søbæk (C), Ole Frimann Hansen (F), Gert Løgren (O), Inge 

Messerschmidt (O), Anne Sofie Uhrskov (V), Charlotte Drue Aagaard (V), Hans Andersen (V), 

Jens Jørgensen (V), John Schmidt Andersen (V), Jørgen Bech (V), Kristian Moberg (V), Michael 

Tøgersen (V), Morten Skovgaard (V).

Maria Katarina Nielsen (B) undlod at stemme.

Forslaget faldt dermed.

Venstre, Konservative og Dansk Folkeparti stillede forslag om at sælge Fioma (inkl. 

parkeringsarealet som option i udbuddet med krav om genetablering af pladserne indenfor 

totalprojektet) til boliger og uden nedrivning af bygninger og med en miljøsanering, der påhviler 

byder. Forslaget blev bragt til afstemning.



For forslaget stemte: Ole Søbæk (C), Gert Løgreen (O), Inge Messerschmidt (O), Anne Sofie 

Uhrskov (V), Charlotte Drue Aagaard (V), Hans Andersen (V), Jens Jørgensen (V), John Schmidt 

Andersen (V), Jørgen Bech (V), Kristian Moberg (V), Michael Tøgersen (V), Morten Skovgaard 

(V).

Imod forslaget stemte: Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Kim Rockhill (A), Mette Bjørn 

Tange (A), Niels Brockenhuus (A), Poul Erik Skov Christensen (A), Susanne Bettina Jørgensen 

(A), Tina Tving Stauning (A), Maria Katarina Nielsen (B), Ole Frimann Hansen (F), Pelle 

Andersen-Harild (Ø).

Forslaget tiltrådt.

bilag 1, Fioma, oversigtplan•

Rapport nr. 1, Fioma•

Rapport nr. 2, Fioma•

Rapport nr. 3, Fioma•

Sammenligning af rapport 1 + 3•

Notat, vurdering af mulighed for almene boliger på Fioma•

220  Rammeaftale 2019-2020 for det højt specialiserede socialområde og 

specialundervisningsområdet

Lovgrundlag

Serviceloven § 6.

Sagsfremstilling

Denne sag behandles såvel i Social- og Sundhedsudvalget som i Uddannelsesudvalget.

Baggrund og proces

Kommunerne har ansvaret for koordineringen af det specialiserede socialområde og 

specialundervisning, herunder ansvaret for udarbejdelse af en toårig rammeaftale for det 

specialiserede socialområde og undervisningsområde.

Rammeaftale 2019-2020 fremlægges her til godkendelse.

Vedlagt er Rammeaftale 2019-2020 samt Udviklingsstrategi og Styringsaftale (bilag 1 og 2).
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KKR Hovedstaden har på møde den 10. september 2018 anbefalet, at kommunerne og Region 

Hovedstaden godkender Rammeaftale 2019-2020 på det højt specialiserede socialområde og 

specialundervisningsområdet.

Rammeaftale 2019-2020

Rammeaftale 2019-2020 skal ifølge lovgivning være fastsat senest den 15. oktober 2018 og skal 

derfor være behandlet i kommunerne og regionen senest den 12. oktober 2018.

Rammeaftalen fokuserer på de konkrete aftaler, der er indgået for 2019-2020 om styring og 

udvikling af det tværgående specialiserede social- og undervisningsområde. Rammeaftalen 

indeholder som tidligere år en Udviklingsstrategi og en Styringsaftale.

Rammeaftale 2019-2020 tager udgangspunkt i de fælles mål, som kommunerne og Region 

Hovedstaden har udarbejdet. Fokusområdet i Rammeaftalen 2019-2020 vil være, om 

hovedstadsregionen har en relevant og aktuel tilbudsvifte, som lever op til kommunernes behov 

på det specialiserede social- og specialundervisningsområde.

Udviklingsstrategi i Rammeaftale 2019-2020

I Udviklingsstrategien vil fokusområdet over de kommende to år handle om at udvikle en relevant 

og aktuel tilbudsvifte. KKR Hovedstaden godkendte på sit møde i juni fokusområdet, som består 

af en analyse af kommunernes behov sammenholdt med den eksisterende tilbudsvifte. Fokus er 

på, om der er for lidt incitament til at etablere nye tilbud.

Arbejdet med fokusområdet påbegyndes i efteråret 2018 med en afdækning af området.

Administrationen har ingen bemærkninger til Udviklingsstrategien, idet fokus på at udvikle og 

tilpasse tilbudsviften på det specialiserede socialområde og specialundervisning ligger i god tråd 

med de tanker, kommunen gør sig for omstilling af egne lokale tilbud blandt andet i relation til den 

kommende Handicap- og psykiatripolitik.

Styringsaftale i Rammeaftale 2019-2020

Kommunerne i hovedstadsregionen og Region Hovedstaden har indgået følgende flerårige aftale 

om udviklingen i udgifter per dag på det specialiserede socialområde og specialundervisning:

At udgifter per dag i de takstbelagte tilbud på det specialiserede socialområde og 

specialundervisningsområde til og med 2020 maksimalt må stige med pris- og 

lønfremskrivningen minus 0,5 procent årligt som et gennemsnit i en 6 årig periode i forhold til 

•



pris- og lønniveauet i 2014.

Målet er således en gennemsnitlig årlig reduktion på 0,5 procent i perioden.

Aftalen om udvikling i udgifter per dag blev behandlet og godkendt for Rammeaftale 2019-2020 i 

KKR Hovedstaden den 12. juni 2018.

Overheadprocent

KKR Hovedstaden besluttede med Rammeaftalen 2018, at der skulle arbejdes hen imod en 

overheadprocent på 6 som et gennemsnitligt mål for kommunerne under et ved udgangen af 

2017. Overheadprocenten er den aftalte norm for beregning af indirekte omkostninger på de 

kommunale tilbud. Overheadprocenten udregnes som andel af de direkte omkostninger. 

Takstanalysen for 2018 viste, at kommunerne i gennemsnit anvender en overheadprocent på 6,2 

procent i takstberegningen for 2018. Der lægges op til, at der i styringsaftalen for 2019-2020 

fortsat arbejdes hen imod maksimalt 6 procent.

Administrationen kan til takstudviklingen og overheadprocent for de indirekte omkostninger 

oplyse, at Frederikssund kommune for perioden 2014-2018 og for de kommende to år til fulde 

lever op til aftalens målsætninger, hvorfor løfterne er indfriet.

Sagen er sendt i høring i Handicaprådet og Ældrerådet. Eventuelle høringssvar fremsendes 

hurtigst muligt til medlemmerne.

Økonomi

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger.

Indstilling

Familie- og rådgivningschefen samt centerchefen for Voksenstøtte og Rehabilitering indstiller, at 

Uddannelsesudvalget og Social- og Sundhedsudvalget over for Økonomiudvalget og Byrådet 

anbefaler, at:

Rammeaftale 2019-2020 med dertil hørende Udviklingsstrategi samt Styringsaftalen for det 

specialiserede socialområde og specialundervisning tiltrædes.

1. 

Historik

Social- og Sundhedsudvalget, 1. oktober 2018, pkt. 89:



Anbefales.

Uddannelsesudvalget, 3. oktober 2018, pkt. 89:

Anbefales.

Fraværende:

Pelle Andersen-Harild (Ø).

Økonomiudvalget, 24. oktober 2018, pkt. 285:

Anbefales.

Fraværende:

John Schmidt Andersen (V)

Kenneth Jensen (A).

Beslutning

Tiltrådt.

Fraværende:

Jens Jørgensen (V).

Hovedstadsregionens Rammeaftale 2019-2020.pdf•

Bilag 1 Teknisk bilag til Styringsaftale 2019-2020.pdf•

Bilag 2 Teknisk bilag til Udviklingsstrategi 2019-2020.pdf•

221  Haldor Topsøe ansøgning om tilladelse til kystbeskyttelse

Lovgrundlag

Lov om Kystbeskyttelse.

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/9039d195-ae9a-4e04-9c36-b26ed179639c/document/7d2badc4-fbdc-4e40-80df-2fd165779e0f/hovedstadsregionens-rammeaftale-2019-2020pdf
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/9039d195-ae9a-4e04-9c36-b26ed179639c/document/e5f43847-1bf6-44ad-8fcd-b4dce9fb9b5a/bilag-1-teknisk-bilag-til-styringsaftale-2019-2020pdf
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/9039d195-ae9a-4e04-9c36-b26ed179639c/document/97cdc1e7-47e4-4fe6-9edc-340ebb5978ef/bilag-2-teknisk-bilag-til-udviklingsstrategi-2019-2020pdf
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Sagsfremstilling

Haldor Topsøe har d. 12. marts 2018 ansøgt Kystdirektoratet om tilladelse til sikre virksomheden 

med et dige. Diget skal omkranse virksomheden og have en digekrone i kote 3.0, hvilket er det 

niveau der blev anbefalet af rådgivere i forbindelse med den regionale løsning ved Kronprins 

Frederiks Bro. Ved indkørslen på Linderupvej kombineres diget med en højvandsmur og et mobilt 

højvandsskot.

Haldor Topsøe ville have været berørt af Bodil og efterfølgende hændelser, men har holdt vandet 

ude af virksomheden ved at oprette mobile diger af bigbags m. m., men der skal ske en sikring af 

virksomheden. Diget omkring Haldor Topsøe er designet så et kommende dige langs Linderupvej 

kan tilsluttes med samme sikringshøjde. Visualisering vedlagt som bilag.

Kystdirektoratet blev ikke færdig med at behandle ansøgningen inden myndigheden overgik til 

kommunerne d. 1. september 2018. Frederikssund Kommune skal derfor færdigbehandle sagen 

efter den nye lov om kystsikring. Haldor Topsøe har fået ingeniørfirmaet NIRAS til at udarbejde 

projektet og dette har været i høring hos myndigheder og andre parter.

Miljøstyrelsen har ingen bemærkninger til ansøgningen.

De nærmeste naboer har udtrykt bekymring for at få forringet udsigten samt bekymring for om 

virksomheden vil udvide hen foran deres ejendom. Foran deres ejendom vil diget ikke være 

højere end den hæk, der allerede går langs Linderupvej, og på arealet vil der kun komme et dige. 

Arealet forbliver landzone og kan ikke rumme andet end kystbeskyttelsen.

Byrådet har tidligere givet tilsagn om at ville sælge et areal øst for virksomheden, der er 

nødvendigt for at kunne beskytte virksomheden. Haldor Topsøes arealer ligger i byzone og det 

kommunale areal er strandeng i landzone.

Økonomi

Salg af areal til Haldor Topsøe er politisk godkendt i foråret 2018. Der er ikke yderligere økonomi i 

sagen.

Indstilling

Direktøren for Teknik, Erhverv og IT indstiller, at Plan- og Miljøudvalget over for Økonomiudvalget 

og Byrådet anbefaler, at:



Der gives tilladelse til, at Haldor Topsøe gennemfører kystsikringen.1. 

Historik

Plan- og Miljøudvalget, 2. oktober 2018, pkt. 125:

Anbefales.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O)

Økonomiudvalget, 24. oktober 2018, pkt. 286:

Anbefales.

Fraværende:

John Schmidt Andersen (V)

Kenneth Jensen (A).

Beslutning

Tiltrådt.

Høringssvar på ansøgning om kystbeskyttelse for Haldor Topsøe Fra Frederikssund Kommune•

KD sammenfatning af høring•

Miljøstyrelsens høringssvar•

Høringssvar fra Linderupvej 33 PDF•

Haldor_Topsøe-dige-visualisering-3-10-2018•

Haldor_topsøe_dige_visualisering_03-10-2018•

222  Vinterregulativ 2018

Lovgrundlag

Lov om offentlige veje, LOV nr. 1520 af 27. december 2014

Lov om private fællesveje, LBK nr. 1234 af 4. november 2015

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/bb13e443-abf5-401a-b00a-09549743b711/document/3a7904f2-9776-4a16-a0f9-18fc5ab340a0/hoeringssvar-paa-ansoegning-om-kystbeskyttelse-for-haldor-topsoee-fra-frederikssund-kommune
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/bb13e443-abf5-401a-b00a-09549743b711/document/da8e7d27-4478-4d57-8861-ff43f0d132fd/kd-sammenfatning-af-hoering
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/bb13e443-abf5-401a-b00a-09549743b711/document/2df76f9d-bbd8-45de-aad8-fe51ee70ab9f/miljoestyrelsens-hoeringssvar
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/bb13e443-abf5-401a-b00a-09549743b711/document/abcc363c-fad9-45db-8c01-038fe45d7fbc/hoeringssvar-fra-linderupvej-33-pdf
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/bb13e443-abf5-401a-b00a-09549743b711/document/cf060e3b-b8b3-4f68-b40d-b9dd66d41798/haldor_topsoee-dige-visualisering-3-10-2018
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/bb13e443-abf5-401a-b00a-09549743b711/document/e54541d6-3c2e-4257-8c1b-b1accb38d951/haldor_topsoee_dige_visualisering_03-10-2018
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Sagsfremstilling

Kommunens nuværende vinterregulativ stammer fra 2007, og i årene herefter, er der sket en del 

ændringer i lovgivningen på området, idet blandt andet "Lov om vintervedligeholdelse og 

renholdelse af veje" er blevet afskaffet. Bestemmelserne fra denne lov, er nu integreret i hhv. 

vejloven og privatvejsloven.

Derfor er der grundlag for at foretage en revidering af vinterregulativet, så lovhenvisninger og 

formuleringer er opdaterede, og forældede afsnit fjernet.

For at øge læsevenligheden er opsætning / layout ændret, og lovhenvisninger og paragraffer 

optræder kun i afsnit 1 og 6.

Administrationen har ikke vurderet, at der er behov for ændringer i servicemål eller vinterklasser.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling

Centerchefen for Trafik og Ejendom indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og 

Byrådet anbefaler, at:

Godkende vinterregulativet.1. 

Historik

Teknisk Udvalg, 3. oktober 2018, pkt. 97:

Anbefales.

Økonomiudvalget, 24. oktober 2018, pkt. 287:

Anbefales.

Fraværende:

John Schmidt Andersen (V)



Kenneth Jensen (A).

Beslutning

Tiltrådt.

Vinterregulativ 2018. Bilag•

Vinterregulativ 2018. Tekst. Final•

223  Vinge - status

Sagsfremstilling

Byrådet besluttede på mødet den 31. januar 2018, at Administrationen fremlægger en status på 

Vinge-projektet til hvert Økonomiudvalgsmøde og Byrådsmøde. Dette er status for perioden 13. 

september - 17. oktober 2018.

Status – Proces og aktivitetsplan 2018

På baggrund af Byrådets beslutning af Proces- og aktivitetsplan 2018 d. 25. april 2018, er status 

følgende:

Projektledelse:

Sagsfremstillinger til Økonomiudvalg og Byråd.•

Planlægning af styregruppemøder.•

Udarbejdelse af udbud for tilknytning af finansiel rådgiver.•

Udarbejdelse af udbud for tilknytning af teknisk rådgiver til projektering af adgange til stationen.•

Koordinering af stationsprojekt og kommentering af udkast til samarbejdsaftale.•

Planlægning og afholdelse af temamøde for Byrådet 26. september 2018.•

Planlægning af ekstra temamøde vedr. Vinges vision.•

Foreløbig udviklingsplan er under udarbejdelse.•

Afholdte møder:

Der har været afholdt to interne styregruppemøder.•

Der har været afholdt opstartsmøde med Kammeradvokaten.•

Der har været afholdt interne møder om grundsalg, Deltavejen, de stationsnære arealer og Det 

grønne hjerte.

•

Der er afholdt møde med arkæologer vedr. udgravninger på arealet til Fællesmagasinet.•

Administrationen og grundejerforeningen Deltakvarteret afholdt møde d. 13. september 2018.•

Der har være afholdt dialogmøde med en investor.•

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/26072b57-1714-42e9-9a34-70015340bc4a/document/fbe7395a-7b8c-4b41-8937-cb2cd17c9115/vinterregulativ-2018-bilag
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/26072b57-1714-42e9-9a34-70015340bc4a/document/1396e746-534b-4963-9789-b3f1e97fb503/vinterregulativ-2018-tekst-final
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Der har være afholdt møde med en tidligere rådgiver om Helhedsplanen.•

Stationen:

Forligspartierne bag aftalen om Bedre og Billigere Kollektiv Trafik (S, DF, EL, RV og SF) 

meddelte d. 10. oktober at de er enige om, at de penge der er afsat på Finansloven til byggeriet 

af Vinge station, udmøntes nu, så byggeriet kan igangsættes (bilag 1) .

•

På baggrund af aftale med BaneDanmark, som blev godkendt på Byrådets møde den 27. juni 

2018, har BaneDanmark ifølge tidsplanen tilknyttet rådgiver. Revision af programfaserapporten 

forventes færdig den 29. oktober 2018 efter endt granskningsperiode.

•

Udkast til samarbejdsaftale er modtaget fra BaneDanmark for administrationens kommentarer.•

Grundsalg i tilknytning til Deltakvarteret:

Administrationen fremlægger oplæg til boligudbygning nær Deltakvarteret ved anden 

sagsfremstilling.

•

Ejendomsmægler har udarbejdet en vurderingsrapport for arealerne nær Deltakvarteret.•

Dialog med mulige investorer og samarbejdspartnere:

Resultatet af markedsdialogen er fremsendt til de 8 potentielle investorer, der har deltaget i 

markedsdialogen. Der er aftalt opfølgende dialogmøder.

•

Administrationen planlægger indenfor nærmeste fremtid et temamøde for Byrådet med fokus på 

ny udviklingsplan.

•

Juridisk rådgivning:

Der har været afholdt opstartsmøde med Kammeradvokaten, hvor administrationen har givet en 

samlet status for sammen at se nærmere på processen og tidsplanen for de opstillede 

salgsscenarier.

•

Uafsluttede opgaver med afledt økonomi:

Administrationen er i gang med at følge op på en række forhold, som er kommet frem i dialogen 

med grundejerforeningen Deltakvarteret (møde afholdt 13. september 2018).

•

Færdiggørelse af Deltakvarteret. Overdragelse af arealer til grundejerforening samt 

færdiggørelse af belægning udestår. Det blev i maj 2018 politisk besluttet at udskyde beslutning 

og bevilling til færdiggørelse af belægninger.

•

Forundersøgelser. Frem til at de endelige arkæologiske undersøgelser for bl.a. 

Boulevardprojekt blev sat i stå, er der udført undersøgelser for ca. 0,8 mio. kr. incl. moms. Dette 

beløb vil indgå i den samlede økonomistatus for 2018. Der udestår fortsat arkæologiske 

undersøgelser, geotekniske og miljøtekniske undersøgelser på dele af Kommunens 

grundarealer.

•

Varmeforsyning. Administrationen er i færd med at afklare en række forhold med •



Vestforbrænding, forhold vedr. betaling og ejerskab for stikledninger og hovedledninger.

Udførte anlæg og midlertidigt mellemdeponi i Vinge Centrum efter MTH’s afslutning udestår.•

Planlagt fremadrettet politisk proces

Proces- og aktivitetsplan for 2018 jf. statuspunkt i september 2018 ”opdateret og udfoldet” følges 

med følgende forventninger til sagsfremstillinger:

Oktober:

Status.•

Oplæg til boligudbygning nær Deltakvarteret.•

November:

Status•

Bevilling til projektering og anlæg af stationsnært område og adgangsveje til stationen.•

Samarbejdsaftale og programfaserapport for stationsprojekt•

Fællesmagasinet•

NY. Beslutning af ejerskab af Det grønne hjerte (før udviklingsplanen fremlægges).•

December/Januar:

Status.•

Foreløbig udviklingsplan 2019-2025 inkl. skønnet budget for interne og eksterne ressourcer.•

Proces- og aktivitetsplan 2019.•

Økonomi

Center for Økonomi bemærker at eventuelle afledte økonomiske konsekvenser af denne status, 

forudsættes nærmere belyst i særskilte sagsfremstillinger.

Den konkrete merudgift til arkæologi i 2018 på 0,8 mio. kr. incl. moms, vil blive håndteret indenfor 

eksisterende økonomi, via den løbende økonomiopfølgning.

Indstilling

Direktøren for Teknik, Erhverv og IT indstiller at Økonomiudvalget anbefaler over for Byrådet, at:

Status tages til efterretning.1. 



Historik

Økonomiudvalget, 24. oktober 2018, pkt. 288:

Taget til efterretning. Økonomiudvalget ønsker en plan for arbejdet med teknisk infrastruktur.

Fraværende:

John Schmidt Andersen (V)

Kenneth Jensen (A).

Beslutning

Taget til efterretning.

Aftaletekst_bedrebilligere_10. okt 2018•

224  Mødekalender for 2019

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse.

Sagsfremstilling

Byrådet skal, jævnfør styrelseslovens § 8, for hvert regnskabsår træffe beslutning om, hvor og 

hvornår ordinære møder afholdes.

Administrationen har lavet et forslag til mødekalender for 2019 (vedlagt som bilag). Forslaget 

tager afsæt i, at udvalgs- og byrådsmøder som udgangspunkt holdes den samme ugedag og 

samme tidspunkt som i 2018. Det betyder, at Byrådets møder som udgangspunkt holdes den 

sidste onsdag i hver måned.

Udvalgsmøderne er placeret således at sager fra dagsordenen kan nå at blive optaget på 

næstkommende møder i Økonomiudvalg og Byråd.

Byrådets møder afholdes som udgangspunkt i byrådssalen på rådhuset.

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/9598f207-6492-42fa-8e6c-1f3eed954e5f/document/da1b9a7c-b9bc-4a43-a289-7f37d2a8064a/aftaletekst_bedrebilligere_10-okt-2018
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Økonomi

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger.

Indstilling

Centerchefen for Politik, Sundhed og Personale indstiller til Byrådet, at:

Tage stilling til forslag til mødeplan for 2019.1. 

Beslutning

Tiltrådt.

UDKAST Politisk Mødekalender 2019 - bilag til fagudvalgenes møder i oktober 2018•

225  Meddelelser

Beslutning

Jesper Wittenburg (A) opfordrede til deltagelse, når kommunens kulturpris uddeles den 23. 

november i Sillebroen.

226  Udbudssag (Lukket punkt)

Socialdemokratiet stillede forslag om, at der indgås en aftale om daglige bankforretninger for 12 

måneder uden udbud. Forslaget blev bragt til afstemning.

For forslaget stemte: Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Kim Rockhill (A), Mette Bjørn 

Tange (A), Niels Brockenhuus (A), Poul Erik Skov Christensen (A), Susanne Bettina Jørgensen 

(A), Tina Tving Stauning (A).

Imod forslaget stemte: Maria Katarina Nielsen (B), Ole Søbæk (C), Ole Frimann Hansen (F), Gert 

Løgreen (O), Inge Messerschmidt (O), Anne Sofie Uhrskov (V), Charlotte Drue Aagaard (V), Hans 

Andersen (V), Jens Jørgensen (V), John Schmidt Andersen (V), Jørgen Bech (V), Kristian Moberg 

(V), Michael Tøgersen (V), Morten Skovgaard (V), Pelle Andersen-Harild (Ø).

Forslaget faldt dermed.

Indstillingspunkt 1 blev sat til afstemning.

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/8e3dbc77-fd41-4fb9-8118-d210629ea658/document/99155669-66d4-4d65-a708-879765f3a901/udkast-politisk-moedekalender-2019-bilag-til-fagudvalgenes-moeder-i-oktober-2018
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For indstillingspunkt 1 stemte: Maria Katarina Nielsen (B), Ole Søbæk (C), Ole Frimann Hansen 

(F), Gert Løgreen (O), Inge Messerschmidt (O), Anne Sofie Uhrskov (V), Charlotte Drue Aagaard 

(V), Hans Andersen (V), Jens Jørgensen (V), John Schmidt Andersen (V), Jørgen Bech (V), 

Kristian Moberg (V), Michael Tøgersen (V), Morten Skovgaard (V).

Imod indstillingspunkt 1 stemte: Pelle Andersen-Harild (Ø).

Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Kim Rockhill (A), Mette Bjørn Tange (A), Niels 

Brockenhuus (A), Poul Erik Skov Christensen (A), Susanne Bettina Jørgensen (A) og Tina Tving 

Stauning (A) undlod at stemme.

Indstillingspunkt 1 tiltrådt.

Økonomiudvalgets indstillingspunkt 2, der indebærer, at der ikke stilles krav om anvendelse af 

SIFI bank kriteriet i udbudsbetingelserne, blev bragt til afstemning.

For stemte: Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Mette Bjørn Tange (A), Poul Erik Skov 

Christensen (A), Susanne Bettina Jørgensen (A), Maria Katarina Nielsen (B), Ole Søbæk (C), Ole 

Frimann Hansen (F), Gert Løgreen (O), Inge Messerschmidt (O), Anne Sofie Uhrskov (V), 

Charlotte Drue Aagaard (V), Hans Andersen (V), Jens Jørgensen (V), John Schmidt Andersen 

(V), Jørgen Bech (V), Kristian Moberg (V), Michael Tøgersen (V), Morten Skovgaard (V).

Imod stemte: Pelle Andersen-Harild (Ø).

Kim Rockhill (A), Niels Brockenhuus (A) og Tina Tving Stauning (A) undlod at stemme.

Økonomiudvalgets indstilling om, at der ikke stilles krav om anvendelse af SIFI bank kriteriet i 

udbudsbetingelser, blev tiltrådt.

Indstillingspunkt 3 blev bragt til afstemning.

For indstillingspunkt 3 stemte: Anne-Lise Kuhre (A), Kim Rockhill (A), Mette Bjørn Tange (A), Niels 

Brockenhuus (A), Poul Erik Skov Christensen (A), Susanne Bettina Jørgensen (A), Tina Tving 

Stauning (A), Maria Katarina Nielsen (B), Ole Søbæk (C), Ole Frimann Hansen (F), Gert Løgreen 

(O), Inge Messerschmidt (O), Anne Sofie Uhrskov (V), Charlotte Drue Aagaard (V), Hans 

Andersen (V), Jens Jørgensen (V), John Schmidt Andersen (V), Jørgen Bech (V), Kristian Moberg 

(V), Michael Tøgersen (V), Morten Skovgaard (V).

Imod indstillingspunkt 3 stemte: Jesper Wittenburg (A), Pelle Andersen-Harild (Ø).



Indstillingspunkt 3 tiltrådt.

227  Salg af ejendom (Lukket punkt)

Økonomiudvalgets indstillingspunkt 1-3 tiltrådt.

228  Smedetoften 4, Frederikssund (Lukket punkt)

Indstillingspunkt 1-2 blev bragt til afstemning.

For stemte 22: Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Kim Rockhill (A), Mette Bjørn Tange 

(A), Niels Brockenhuus (A), Poul Erik Skov Christensen (A), Susanne Bettina Jørgensen (A), Tina 

Tving Stauning (A), Maria Katarina Nielsen (B), Ole Søbæk (C), Ole Frimann Hansen (F), Gert 

Løgreen (O), Inge Messerschmidt (O), Anne Sofie Uhrskov (V), Charlotte Drue Aagaard (V), Hans 

Andersen (V), Jens Jørgensen (V), John Schmidt Andersen (V), Jørgen Bech (V), Kristian Moberg 

(V), Michael Tøgersen (V), Morten Skovgaard (V)

Undlod 1: Pelle Andersen-Harild (Ø)

Instillingspunkt 1-2 tiltrådt.
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